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Comisarul european pentru Industrie, la Bucuresti: Vom continua sa sustinem

investitiile în sectorul bateriilor

Vom continua sa sustinem, la nivel  european si la nivelul Comisiei Europene, sectorul bateriilor, mai ales 

investitiile în acest domeniu, a declarat joi Stephane Sejourne,  vicepresedinte executiv al Comisiei

Europene, responsabil pentru  prosperitate si strategia industriala, care efectueaza o vizita oficiala  la

Bucuresti. 

Împreuna cu ministrul Economiei, Digitalizarii, Antreprenoriatului si  Turismului, Bogdan Ivan, si

europarlamentarii români, Dan Barna si Dan  Nica, oficialul european a vizitat fabrica româneasca "Prime

Batteries  Technology", care furnizeaza baterii litiu-ion de ultima generatie si  sisteme personalizate de stocare a

energiei pentru o multitudine de  sectoare si de întreprinderi din întreaga Europa.

"Prima mea vizita într-o capitala europeana am rezervat-o României.  Este un mesaj important din partea Comisiei

Europene pentru ca România  este una din tarile cele mai industrializate din Europa si avem nevoie  de România în

acest moment de incertitudini economice si de  reindustrializare", a spus Stephane Sejourne.

Potrivit acestuia, Comisia Europeana va simplifica cadrul de  reglementare în domeniul reindustrializarii, pentru

eliminarea unor  reguli care constrâng investitiile companiilor. "Asta va fi miza acestei  perioade, simplificarea

lucrurilor fara a dereglementa. Acest lucru  este asteptat cu nerabdare de companii si de statele membre", a adaugat

vicepresedintele executiv al Comisiei Europene.

El a anuntat ca, în acest context, planul Clean Industrial Deal va fi  publicat la finele lunii februarie de catre

Comisia Europeana, strategie  ce trebuie sa includa toate problematica sectorului de baterii,  inclusiv

decarbonizarea si competitivitatea companiilor.

"Aceasta vizita este foarte importanta pentru ca România va juca un rol  cheie în dezvoltarea europeana industriala

si în ceea ce priveste  materiile prime, si deschiderea de noi mine, care ar putea fi în  interesul României, dar si în

interes european. Suntem interesati sa  diversificam aprovizionarea în Europa si, mai ales, sa reîncepem sa 

producem pe teritoriul european si, în acest sens, România este un  foarte bun exemplu", a afirmat oficialul UE.

El a mentionat ca va reveni în România pentru a sustine si sectorul  otelului. "Nu vom putea avea otel în Europa

daca nu sustinem o filiera  care sa creeze cerere pentru acest otel si apoi nu putem avea o  industrie eoliana, a

bateriilor, o industrie auto fara a avea otel.  Aceasta va fi un subiect în urmatoarele saptamâni. România este, de 

asemenea, în centrul preocuparilor noastre si vom ajuta acest sector. Am  dorit sa vin foarte repede pentru a da

acest semnal de sustinere, de  asistenta economica si de strategie comuna, pentru ca vom coordona  lucrurile cu

Comisia Europeana, în interesul românilor si de asemenea în  interesul europenilor pentru ca obiectivele noastre

sunt si obiectivele  Uniunii Europene", a mai spus Sejourne.

La rândul sau, ministrul Bogdan Ivan a declarat ca vizita comisarului  european este extrem de importanta pentru

ca aduce un mesaj pentru toata  industria din România, si anume ca "Uniunea Europeana sustine România  sa fie

un jucator în noile industrii". El a precizat ca, de saptamâna  viitoare, va începe o serie de consultari cu "industria

mare din România  pentru a crea un input pe care sa-l ducem mai departe la Bruxelles".

"Atunci când vorbim despre dezvoltarea industriala a Europei si  reducerea dependentei fata de alte continente,

vorbim despre utilizarea  la maximum a resurselor pe care le avem aici, iar România are resurse  uriase de

materiale critice, are si o pozitie geostrategica extrem de  importanta", a mai afirmat ministrul.
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Directorul operational la Prime Batteries Technology, Cristian  Pastuhov, a precizat ca peste o luna si jumatate va

creste capacitatea  de productie a fabricii de stocare în baterii de la 300 de megawati-ora  pe an, la 2,3 gigawati ora

pe an.

"În contextul dezvoltarii energetice românesti, în ceea ce priveste  capacitatile de productie din surse regenerabile,

respectiv centrale  eoliene si fotovoltaice, bateriile sunt foarte importante în a crea un  echilibru energetic national

si nu numai", a declarat directorul.

El a mentionat ca fabrica exporta în special în Uniunea Europeana, dar si în tari din America Latina si Africa.

În perioada 8-9 ianuarie, Stephane Sejourne, vicepresedinte executiv al  Comisiei Europene, responsabil pentru

prosperitate si strategia  industriala, efectueaza o vizita oficiala la Bucuresti.

Înainte de prezentarea oficiala a Pactului Comisiei Europene pentru o  industrie curata si la câteva saptamâni de la

lansarea dialogului  strategic privind industria auto, aceasta vizita marcheaza cea de-a  patra etapa a turneului

realizat de vicepresedintele executiv în cele  mai strategice sectoare industriale si lanturi de aprovizionare din 

Europa - incluzând, de aceasta data, un accent specific pe baterii.

Înaltul oficial a avut întâlniri si cu premierul Marcel Ciolacu, si cu  presedintele Senatului, Ilie Bolojan si a vizitat

Institutul National de  Cercetare-Dezvoltare Aerospatiala (INCAS), principalul centru de  cercetare în domeniul

stiintelor aerospatiale din România.
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